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Napis ,w dzwonie: 

Imię moje Katarzyna 
Głos mój niech budzi sumienie 

ospałych i grzesznych, 
żywych niech wola do modlitwy, 

sprawiedliwych cieszy, 
umarłych opłakuje, 

nadzieję zbawienia głosi. 
Powołano mnie do życia 

w serca parafian 
w SO-lecie 

powstania parafii Rudnik 
RP 1998 

30 XII 1999 zmarł fundator dzwonu 
ŚP. EDWARD SZUBA 

W numerze m. in.: 

Opiaty i podatki w r. 2000 

*** 

Sprawozdania z ostatnich sesji 
Rady Miejskiej 

*** 

Gimnazjum w Sułkowicach 
wystawiło jasełka. 

*** 

List z Biertowic o jasełkach 

*** 

Nasz Pan Doktor 

*** 

Pozdrowienia od Owsiaka: 
,,Wiwat Sułkowice! Jesteście OK!" 

*** 

Sułkowickie przezwiska 

*** 

Wiadomości sportowe 



PAMIĘCI PRZYJACIELA-RADNEGO, 

KOLEGl,CZŁOWIEKA WIELKIEGO SERCA 

Mały człowieku, dla mnie jesteś 
wielkim! 
Masz ręce, aby dawać. 
Śmiejesz się i jesteś ludziom bliski. 
Jesteś po prostu człowiekiem, to 
twoja wielkość. 

Pożegnaliśmy naszego Kolegę 
bez słowa, w milczeniu. Stojąc 
nad Jego grobem, każdy w 
skupieniu i na swój sposób 
przeżywał Jego nagłą śmierć. 
Rozstania takie są bolesne, ranią, 
pozostawiają wyrzuty sumienia 
związane z bagażem nie 
załatwionych spraw do końca, tak 
po prostu po ludzku. 

Gwałtowny bieg wydarzeń 
sprawił, że zabrakło z naszej 
strony najprostszych słów „dzię
kuję, przepraszam, wybacz". 
Dlatego w taki sposób dziękuje
my Ci, Edku, za Twoją bezinte
resowną przyjaźń, spontanicz
ność, prostotę, siłę działania, pa
sję życia, hojność, umiejętność 
dzielenia się z ludźmi potrzebu
jącymi, wspieranie materialne 
Domu Pomocy Społecznej, Mi
kołaj a dla dzieci niepełnospraw
nych, szkół, przedszkoli, Domu 
Kultury, imprez gminnych i nie 
wiadomo czego jeszcze. Oprócz 
wspomnień, ludzkich westchnień 
oraz niespełnionych nadziei na 
zrealizowanie szerokich planów 
-pozostanie po Tobie wpisany na 
stałe w krajobraz naszej sułko
wickiej ziemi krzyż i dzwon z 
wyjątkowym przesłaniem dla 
nas żyjących. 

Przyjaciele - radni 

ŚP. E R S BY 
dedykujemy wspomnienie 

Błogosław Mu, Panienko, 
Nasza mila Patronko, 
Błogosław Mu, o Królowo, 
Kalwaryjska Maryjo. 

Żegna On już Ka/wmyję, 
Miejsce święte wybrane 

I te Dróżki Kalwmyjskie 
Przez Niego ogrywane. 
Błogosław mu, Panienko ... 

Błogosław Mu ostatni raz 
Matko Boska na drogę, 
Na te „dróżki" do wieczności, 
Odejmij wszelką trwogę. 
Błogosław Mu, Panienko ... 

W tej podróży prosim Ciebie, 
Matko Bosha jedyna, 
Prowadźże Go, a szczęśliwie, 
Przed tron 1luojego Syna. 
Błogosław Mu, Panienko ... 

Tą pieśnią żegnaliśmy 4 stycz
nia na rudnickim cmentarzu ŚP. 
EDWARDA SZUBĘ. Tylko Mszą 
św., modlitwą, pieśnią i ofiarą mo
żemy pomóc tym, których już nie 
ma na ziemi. Chrześcijanie mają 
nadzieję, że śmierć jest jedynie 
przejściem do lepszego życia w Je
zusie Chrystusie.W zmartwych
wstaniu Chrystusa człowiek wierzą
cy widzi i swoje zmartwychwstanie, 
bowiem sam nasz Zbawiciel mó
wił:,,J a jestem zmartwychwstaniem 
i życiem. Kto we Mnie wierzy, 
choćby i umarł, żyć będzie.( ... ) A 
Ja go wskrzeszę w dniu ostatecz
nym" (J 1, 25; 6, 40). 

Śmierć przychodzi niespodzie
wanie, obojętnie czy się ma 20, 40 
czy 80 lat. Każdy musi być na nią 
przygotowany. Sens lub bezsens 
śmierci zależy od sensowności ży
cia. Śp. Edward przeżył zaledwie 46 
lat, ale Jego życie miało sens. Bar-

dzo pracowity, uczciwy, powszech
nie lubiany za otwartość i szczerość, 
miał wielu przyjaciół. Został wybra
ny radnym, energicznie i skutecz
nie działał społecznie. Nie zapomi
nał o niesieniu pomocy potrzebują
cym. Ze swymi współpracownika
mi wykonał i postawił na Przełęczy 
Sanguszki krzyż ku czci konfede
ratów barskich. Hojnie wspierał 
również kościół. Ufundował 
dzwon, który po raz pierwszy za
dzwonił na Jego pogrzebie. 

Zmarł po krótkich cierpieniach 
3 O grudnia 1999 roku. N a wieść o 
Jego śmierci w Harbutowicach 
odprawiono Mszę św. A jeszcze 
kilka dni wcześniej grał tam na 
Pasterce ... 

. N a pogrzebie było bardzo 
wielu modlących się ludzi, był 
również ks. proboszcz Harbu
towic ze swymi parafianami. 
Mszę św. koncelebrował ks. ro
dak Jan Kaleta, kazanie wygło
sił ks. Wiesław Gibas. Grały or
kiestry dęte z Sułkowic i Rud
nika. Śp. Edward kochał muzy
kę, corocznie grał na Dróżkach, 
o czym przypomniał na cmen
tarzu przewodnik kalwaryjski. 

Śp. Edward odszedł, pozo
stawiając nieutuloną w żalu ro
dzinę, której składam wyrazy 
współczucia. Nie zapominamy 
o Nim w modlitwach. Pierwsza 
sesja Rady Miejskiej w r. 2000 
rozpocznie się od Mszy św. od
prawianej w intencji śp. 
Edwarda w kościele pw. Imie
nia Najświętszej Maryi Panny 
w Harbutowicach. [B] 



W związku ze śmiercią dyrekto- I 
ra generalnego Przedsiębiorstwa I 
Budownictwa Ekologicznego I 
BUD-EKO S.A. (wykonawcy na- I 
szego nowego składowiska odpa- : 
dów komunalnych) śp. Henryka I Przybyły w uroczystościach po- I 
grzeb_owych 18 xn_ 1999 r. ': K?- I 
ściame k. Poznania z ram1ema I 
Urzędu Miejskiego uczestniczył I 
burmistrz Józef Mardaus. 
• Trwają prace przygotowawcze 

inwestycji i remontów planowa
nych do wykonania w roku 2000. 

• W dniu 22 grudnia otwarto przy 
wsparciu finansowym również naszej 
gminy Pododdział Intensywnej Opie
ki Pooperacyjnej przy Oddziale Chi
rurgicznym myślenickiego szpitala. 

• Przedstawiciele Zarządu Miasta 
wzięli udział w wielu Bożonarodze
niowych Opłatkach zorganizowa
nych przez wojewodę, marszałka, 
rady sołeckie i Dom Pomocy Spo
łecznej w Harbutowicach. 

• 8 stycznia w spotkaniu nowo
rocznym, zorganizowanym przez 
dyrekcję FN Kuźnia, Radę i Zarząd 
Miejski, uczestniczył minister 
transportu Tadeusz Syryjczyk, po
seł Jan Maria Rokita, starosta Igna
cy Paniak. Spotkanie miało na celu 
podsumowanie osiągnięć FN Kuź
nia i gminy Sułkowice w roku ubie
głym oraz przedstawienie zamie
rzeń do realizacji w r. 2000. 

Burmistrz Józef Mardaus 

Lampy oświetleniowe 

. W związku z planowaną na obec
ny rok modernizacją oświetlenia ryn
ku zwracamy się z prośbą do wyko
nujących lampy oświetleniowe o 
przedstawienie swoich propozycji do 
końca lutego w Wydziale Inwestycji 
Urzędu Miejskiego w Sułkowicach. 

RADA 
MfflJSliA 

Zdrowie 

bezpieczeństwo 

młodzież 

Służba zdrowia, bezpieczeń
stwo i porządek publiczny, praca 
z młodzieżą oraz uchwały stano
wiły główne punkty obrad sesji 
Rady Miejskiej w dn. 16 grudnia 
1999 roku. 

Zacznijmy od uchwał, których 
uchwalanie należy do najważniejszy�h 
obowiązków radnych. I tu dygresja. 
Nieliczni Czytelnicy zarzucają mi, że 
relacje z sesji są niekompletne, dlatego 
podaję pełną wersję pierwszej uchwa
ły. Pozostałe uchwały streszczam. 

Uchwała nr XX/118/99 Rady Miejskiej 
w Sułkowicach z dnia 16 XII 1999 r. 

w sprawie: wysokościopłatzazna
kowanie zwierząt i wystawianie świa
dectw miejsca pochodzenia zwierząt. 

Na podstawie art. 18, ust 2, pkt 15 
Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samo
rządzie terytorialnym (Dz. U. nr 13, 
poz. 74 z późn. zm .} oraz art. 7 ., ust. 5 
Ustawy z dnia 24 kwietnia 1997 r. o 
zwalczaniu chorób zakaźnych zwie
rząt, badaniu zwierząt rzeźnych i mię
sa oraz o Inspekcji Weterynaryjnej (Dz; 
U. nr 66, poz. 752) Rada Miejska w 
Sułkowicach uchwala, co następuje: 

&1 
ustala się dla posiadaczy zwierząt 

gospodarskich: koni, bydła, świń, 
owiec i kóz będących przedmiotem 
obrotu lub przemieszczania zwierząt z 
jednej miejscowości do drugiej opłatę 
za wystawienie świadectwa miejsca 
pochodzenia zwierząt w wysokości: 

od jednej sztuki '-2 zł 
zbiorowo - 6 zł 
&2 
Ustala się dla posiadaczy bydła, 

świn, owiec, kóz opłatę za oznakowa".' 
nie w wysokości-5 złzal sztukę. 

&3 
Uchwała-wchodziw życie z dniem 

ogłoszenia z mocą obowiązującą od 1 
stycznia 2000 r, 

Radca prawny mgr WandaStopa 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Sułkowicach mgrinż; JózefFrosztęga 

Radni uchwalili ponadto: 
Dzienne stawki opłaty targowej, 
która jest płatna gotówką do rąk 
inkasenta za pokwitowaniem. 
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środków transportowych 
Podatek od środków transporto

wych wynosi rocznie: 
1. od autobusów oraz samochodów 

ciężarowych przystosowanych do 
przewozu osób o liczbie miejsc do sie
dzenia, łącznie z miejscem kierowcy 
a) do 15 miejsc 369 zł 
b) powyżej 15 do 30 miejsc 640 zł 
c) powyżej 30 miejsc l 406 zł 

---------. 



2. od samochodów ciężarowych: 
a) od 2 t do 4 t włącznie 5 1 2  zł Stawki podatkowe 
b) powyżej 4 t do 6 t włącznie 699 zł 
c) powyżej 6 t do 8 t włącznie 826 zł 

d) powyżej 8 t do 1 O t włącznie 1 220 zł 
e) powyżej l 0 t do 1 2 t włącznie 1 437 zł 
f) powyżej 12 t. 1 860 zł 
3. od ciągników siodłowych i balastowych 

1 605 zł 
4. od przyczep i naczep: 

na rok 2000 
uchwalone przez Radę Miejską 
w Sułkowicach wzrosły w stosun
ku do ubiegłorocznych, średnio o 
wskaźnik wzrostu cen towarów i 
usług konsumpcyjnych (tj. 6,6%) 

a) o ładowności powyżej 5 t do 20 t 233 zł 
b) o ładowności powyżej 20 t 401,zł 

Ustalenia stawek podatku STAWKA w złotych 

od nieruchomości: Uchwalona Uchwalona 
W Y S Z C Z E G Ó L N I E N I E  na 1 999 r. na 2000 r. 

1 Od budynków mieszkalnych za 1 m2 0,32 0,35 

2 Od budynków lub ich części 

związanych z działalnością 

gospodarczą w zakresie: 

a) handlu  detalicznego i hurtowego 

wraz z napojami alkoholowymi za 1 m2 1 3,47 1 4,35 

b) handlu detalicznego i hurtowego 

bez napojów alkoholowych za 1 m2 1 2,25 1 3, 1 0 

c) działalności produkcyjno-usługowej i pozostałej za 1 m2 1 0, 7 1  1 1 ,40 

3 Od budynków lub ich części zajętych na handel 

kwalifikowanym materiałem siewnym: 5,55 5,90 

4 Od pozostałych budynków lub Ich części: 

a) od powierzchni garaży za 1 m2 2,86 3,05 

b) od budynków letniskowych i altany za 1 m2 4,49 4,75 

c) od budynków nie wymienionych w pkt. a i b za 1 m2 2 , 24 2,40 

5 Od budowli 2% 2% 

6 Od powierzchni gruntów za 1 m2 

a) grunty związane z dz. gospodarczą 0,46 0,49 

b) grunty wykorzystywane rolniczo 0,02 0,02 

c) pozostałe grunty 0,03 0,04 

d) grunty letniskowe 0,06 0,07 

Uchwalono podatek od środków transportowych, 
który wynosi rocznie: 

1 od autobusów oraz samochodów ciężarowych 

p rzystosowanych do przewozu osób o liczbie 

miejsc do siedzenia, łącznie z miejscem kierowcy: 

a) do 15 miejsc 369 zł 

bł powvżei 1 5  do 30 mieisc 640 zł 

c) powyżej 30 miejsc 1 .406 zł 

2 od samochodów ciężarowych 

a) od 2 t do 4 t włącznie 512 zł  

bł  Powvżei 4 t do 6 t włącznie 699 zł 

c) powvżei 6 t do 8 t włącznie 826 zł 

d) powyżej 8 t do 1 O t włącznie 1 .220 zł 

e) powvżei 1 O t do 12 t włącznie 1 .437 zł 

f) powyżej 1 2  t 1 .860 zł 

3 od ciągników siodłowych I balastowych 1 .605 zł 

4 od przyczep I naczep: 

a) o ładowności powyżej 5 t do 20 t włącznie 233 zł 

b} o ładowności powyżej 20 I 407 zł 

Służba zdrowia 
Małgorzata Bajer (zast. dyrektora SP 

ZOZ Myślenice) przedstawiła sytuację w 
służbie zdrowia w pow. myślenickim. Po
wiedziała m. in. ,  że większość lekarzy i 
pielęgniarek zdecydowała się na utworze
nie niepublicznych zakładów opieki zdro
wotnej . Od 1 stycznia 2000 r. przejmują 
one w całości podstawową opiekę zdrowot
na w oparciu o umowy z Kasą Chorych. 
Uchwała o ochronie zdrowia- mówiła da
lej M. Bajer - wskazuje, że samorządy 
powinny współpracować z Kasą Chorych, 
bowiem wszystkie dotychczasowe długi 
służby zdrowia przejmuje szpital i ZOZ 
Myślenice. Nowe zakłady opieki zdrowot
nej muszą startować bez długów. 

V-ce przew. Rady Miejskiej Anna 
Moskal (pielęgniarka z zawodu) rozpoczęła 
dyskusję od stwierdzenia, że ZOZ od szere
gu lat nie finansował remontu Przychodni; 
pieniądze na niezbędne remonty pochodziły 
z Urzędu Miejskiego czy FN Kuźnia. Inni 
radni pytali o koszt przejęcia przez gminę 
budynku Przychodni. Burmistrz Józef 
Mardaus odpowiedział: Z budżetu mku 
1999 przeznaczono ok. 23 OOO zł na wymia
nę komina, częściową wymianę instalacji c. 
o., remont dachu. Kuźnia sfinansowała 11y
mianę drzwi w Przychodni, mimo że budy
nek nie jest własnością ani gmin)� ani Kuź
ni, służy jednak mieszkańcom naszej gminy. 

Żaden z dyskutantów nie kwestionował 
zasadności uchwały o przejęciu przez gmi
nę budynku Ośrodka Zdrowia na Zielonej 
(podaję  tradycyjną nazwę - przyp. B). 
Najdobitniej to wyraził Józef Biela: Nie 
przejmiemy budynku, to do lekarzy będzie
my musieli jeździć do Myślenic. 

Z bardzo wielu innych wypowiedzi 
warto odnotować wystąpienia obecnych na 
sesji lekarzy. Najpierw Aleksandra Za
rzecka podała szereg informacji, o któ
rych mogą czytelnicy przeczytać na 10 str. 
„Klamry". W Sułkowicach utworzono dwa 
niepubliczne ZOZ-y: VITAMED oraz Przy
chodnię Medycyny Rodzinnej. Andrzej 
Stopa: Służba zdrowia jest nadal niedofi
nansowana. Przykładowo -powstałe kasy 
chorych przeznaczają zaledwie 3,50 zl mie
sięcznie na 1 pacjenta. Jeszcze gorzej pod 
tym względem jest w stomatologii. Oby
dwoje lekarze zgodnie stwierdzili, że Kasa 
Chorych zachowuje się monopolistycznie: 
może w każdej chwili zerwać umowę, zmie
nić wysokość finansowania niepublicznych 
zakładów opieki zdrowotnej . 

Na koniec M. Bajer przypomniała, że 
całe wyposażenie Ośrodka Zdrowia należy 
do SZOZ Myślenice i może być wypożyczo
ne nowo powstałym ZOZ-om w Sułkowicach. 

Radni uchwalili jednogłośnie Uchwałę 
nr XX 1 30/99 w sprawie „wyrażenia woli 
przejęcia przez gminę Sułkowice od Sta
rostwa Powiatowego w Myślenicach mie
nia położonego w Sułkowicach, będącego 
w dyspozycj i  Samodzielnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Myślenicach". 

• 



Bezpieczeństwo i porządek 
publiczny, praca z młodzieżą 

Jan Hodurek poinfonnował o te
matach dwóch spotkań Komisji Bezpie
czeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej z 
dyrektorami szkół oraz z właścicielami pla
cówek handlowych sprzedających alko
hol. Komisja rozpatrzyła pisma - skar
gi mieszkańców na działalność lokalu 
dyskotekowego w Sułkowicach i przesłała 
swe wnioski Zarządowi Miejskiemu. 

Z kolei komendant Komisariatu Poli
cji w Sułkowicach Andrzej Prokocki 
przeczytał swoje sprawozdanie, które cy
tujemy w całości: 

„W ogólnej ocenie stanu zagrożenia 
przestępczością w okresie 11 miesięcy 
1999 roku odnotowano spadek 
zagrożenia we wszystkich p rawie 
kategoriach przestępstw w porównaniu 
do analogicznego okresu 1998 roku. 

W 1999 r. czynów stwierdzonych ogó
łem odnotowano 88, natomiast w tym 
samym okresie 1 9 9 8  r. czynów 
stwierdzonych odnotowano 116, czy
li mniej o 28 czynów stwierdzonych . 

W kategoriach razem o charakterze kry
minalnym spadek zagrożenia w czynach 
stwierdzonych z 106 czynów stwierdzo
nych 1 998 r. do 86 czynów stwierdzo
nych 1 999 r. - spadek o 20 czynów 
stwierdzonych. 

W kategoriach podstawowych przestęp
czość praktycznie została utrzymana na tym 
samym poziomie. I tak w 1998 r. odno
towano 60 czynów stwierdzonych, przy 
63 czynach stwierdzonych w 1999 r. 

Zmalało zagrożenie przestępczością 
w kategorii kradzież cudzej rzeczy: w 
1998 r. 19 czynów stwierdzonych, w 
1998 r. 10 czynów stwierdzonych . Nie 
odnotowano czynu w kategorii kra
dzież samochodu przy dwóch czynach 
stwierdzonych w 1 998 roku. Nato
miast w kategorii kradzież z włamaniem 
odnotowano wzrost o 20 czynów 
stwierdzonych, gdzio w 1 998 r. od
notowano 32 czyny stwierdzone, w 
1999 r. - 52 czyny stwierdzone. Należy 
stwierdzić, że w większej ilości kradzieże 
z włamaniem dotyczyły obiektów prywat
nych, między innymi do domków letnisko
wych, prywatnych posesji, rzadziej do  
obiektów handlowych. Należy również 
stwierdzić, że służby prewencyjne miały 
ograniczone możliwości wpływające na 
zapobieganie tego rodzaju przestępczości 
z uwagi na trudności w patrolowaniu miejsc 

usytuowania domków letniskowych, z 
uwagi na braki etatowe, co się wiązało ze 
skróceniem służby patrolowej w niektóre 
dni do godz. 2.00 w nocy oraz limity pali
wa do samochodów służbowych. 

W 1999 roku odnotowano również 2 
czyny stwierdzone w kategorii rozbój i 
wymuszenie rozbójnicze (1998 roku 
tego rodzaju zagrożenie nie występowało) 
-w obu przypadkach sprawcy zostali usta
leni i przeciwko nim zostanie sporządzony 
akt oskarżenia. Do najbardziej prestiżowych 
i niebezpiecznych (poza wyżej wymienio
nymi rozbojami) wśród dokonanych prze
stępstw należy zaliczyć włamanie do obiek
tów hurtowni i sklepu p. Krupy w Bierto
wicach w miesiącu sierpniu 1999 roku oraz 
włamania do budynku ZSZ w Sułkowicach 
i kradzież m. in. broni palnej. Z uwagi na 
wagę zdarzeń w obu przypadkach postępo
wanie przygotowawcze prowadzi Wy
dział Dochodzeniowo-Śledczy Komendy 
Powiatowej Policji w Myślenicach. 

Bezpieczeństwo na drogach, 
likwidacja skutków kolizj i  i 

wypadków 

w głównej mierze spoczywa na Wy
dziale Ruchu Drogowego KPP w Myśle
nicach. Na terenie gminy w okresie 
sprawozdawczym zaistniało ogółem 
1 7 wypadków drogowych i 84 
kolizje, zabitych - 7 osób, rannych 
- 12 osób. 

Wypadki drogowe 

Najwięcej wypadków drogowych zaist-
niało w Rudniku - 6 

w Krzywaczce - 4 
w Harbutowicach - 1 
w Sułkowicach - 4 
w Biertowicach - 2. 
Zabici: Rudnik - 3 osoby, Sułkowice - 2 

osoby, Krzywaczka - 1 osoba i Biertowice - 1 
osoba. Na 17 wypadków drogowych na terenie 
gminy Sułkowice 9 zaistniało z winy pieszych, 
w tym 5 z winy pieszych nietrzeźwych. Na 8 
wypadków zaistniałych z winy kierujących, 
dwóch z nich było w stanie nietrzeźwym. 

Miejsca najbardziej zagrożone: 

Sułkowice droga W-955 - 2 wypadki, 
2 zabitych, 16 kolizji drogowych, 

Biertowice droga W-955 - 1 wypa
dek drogowy, 1 zabity, 

Krzywaczka droga nr K-96 - 5 
wypadków drogowych, l zabity, 4 rannych 
i 22 kolizje drogowe. 

Na terenie gminy zatrzymano ogółem 
29 nietrzeźwych kierujących. Funkcjo
nariusze tut .  Komisariatu zatrzymali 
9 nietrzeźwych, WRD KPP Myślenice - 20 
nietrzeźwych kierujących. 

Spośród 88 czynów stwierdzonych 
wykryto 34 osoby, 

które dokonały przestępstw w 34 czy
nach stwierdzonych. Spośród 34 osób, 
którym udowodniono dopuszczenia się 
przestępstwa, 15 osób to nieletni. Przeciw
ko nieletnim akta przeprowadzonych do
chodzeń zostały przekazane do Wydz. 
Rodzinnego Sądu Rejonowego w Myśle
nicach. Przyjąć należy, że na podległym 
terenie w analizowanym okresie czasu brak 
jest symptomów zagrożenia przestępczo
ścią kryminalną przez obcokrajowców. W 
prowadzonych dochodzeniach nie 
odnotowano podejrzanych będących ob
cokrajowcami. Tutejszy Komisariat nie 
prowadził również żadnego postępowania 
o przestępstwo z ustawy o narkomanii, nie 
znaczy to jednak, że problem narkoma
nii w gminie nie istnieje. 

Na podstawie posiadanych informacji 
przez tut. Komisariat należy stwierdzić, że 
poza 15  nieletnimi, którym udowodnio
no dopuszczenie się przestępstwa, brak jest 
podstaw do przyjęcia o wypływającym za
grożeniu wśród młodzieży. Istniej e  
zagrożenie wśród młodzieży o tenden
cji wzrostowej w dziedzinie spożywania 
alkoholu szczególnie w lokalu dyskote
kowym i w trakcie zabaw. Młodzież 
wykazują skłonność do dewastacji znaków 
drogowych, koszy na śmieci. Niejednokrot
nie dochodzi do wspólnych bójek i pobić. 
Zagrożenie takie występuje jednak tylko w 
dni prowadzenia działalności przez lokal 
dyskotekowy. W związku z odnotowany
mi faktami interwencji policyjnej, skarga
mi pisemnymi pobliskich sąsiadów, dyrek
cji pobliskiego banku na uciążliwość dzia
łalności wymienionego lokalu na wniosek 
tut. Komisariatu i Komisji Bezpieczeństwa 
przy Urzędzie Miejskim w Sułkowicach 
było wszczęte postępowanie o cofnięcie 
zezwolenia na handel napojami alkoholo
wymi - połowicznie zrealizowane pozy
tywnie. Celem minimalizowania, elimino
wania zagrożenia przestępczością wśród 
młodzieży, prowadzenia działań profilak
tycznych - wychowawczych w Komen
dzie Powiatowej Policji w Myślenicach 
powstało ogniwo dis młodzieży. Natomiast 
funkcjonariusze tutejszego Komisaria
tu w ramach akcji „Bezpieczne mia
sto", , ,Bezpieczne wakacje", ,,Bez-

.J 



pieczna droga do szkoły" oraz Teczka 
Rozpoznania „Nieletni" wykonują  wszel
kie czynności mające na celu ograniczenie 
działalności przestępczej wśród nieletnich. 

Funkcjonariusze Komisariatu Policji w 
Sułkowicach wykonując czynności z zakre
su prewencji m.in . :  

załatwiono interwencj i  606 
sporządzono wywiadów 1 52 
zatrzymano 10  osób 
doprowadzono osób ogółem 1 00, 
w tym do jednostek policji 35, do 
izby wytrzeźwień 23, do placówek 
zdrowia 7, do prokuratury i sądów 
1 5, do miejsc zamieszkania 20. 
sporządzono 71 wniosków do ko
legium d/s wykroczeń. 

Niniejsze sprawozdanie n ie  
odzwierciedla w pełni wszystkich efektów 
pracy. Na taki stan bezpieczeństwa 
publicznego złożyło się maksymalne (w 
miarę możliwości) wydłużenie czasu pracy 
sił prewencyjnych w terenie. Pomocnym 
w tym względzie okazało się 
dofinansowanie na paliwo do samochodów 
służbowych ze strony Urzędu Miejskiego 
w Sułkowicach, które pozwoliło n a  
znaczne zwiększenie zasięgu działań pionu 
prewencyjnego oraz zwiększenie 
częstotliwości patroli zmotoryzowanych 
na podległym terenie". 

Anna Kuchta (pełnomocnik burmi
strza ds. profilaktyki i przeciwdziałania 
alkoholizmowi) zdała obszerne sprawoz
danie, do którego wrócimy w następnej 
,,Klamrze". 

Nad powyższymi wystąpieniami rozpo
częła się długa dyskusja. 

„Dlaczego nasz komisariat nie jest w 
niedziele czynny?" - zapytał przewodni
czący Józef Frosztęga. 

„Tak ułożono służby, że komisariat jest 
czynny w niedziele od 1 8-tej"  - odpowie
dział komendant Andrzej Prokocki. 

Marian Przała stwierdził, że nie nale
ży zamykać lokalu dyskotekowego, lecz się 
zastanowić, co robić, aby zapobiec nie
właściwemu zachowaniu się młodzieży po 
dyskotekach. 

Jan Hodurek: ,,Do komisji nadeszły 
pisma od mieszkańców miasta z prośbą o 
interwencję np. policjantów, aby młodzież 
stojąca przed lokalem dyskotekowym czy 
powracająca z dyskotek nie zakłócała spo
koju innym. Postanowiono odebrać kie
rownikowi lokalu zezwolenie na sprzedaż 
alkoholu powyżej 4%. Zobaczymy, jakie 
to przyniesie efekty". 

Komendant Prokocki wyjaśnił, że poli
cjanci w czasie trwania dyskotek nie mogą stale 
pilnować porządku w otoczeniu tego lokalu, 
ponieważ „są różne wyjazdy interwencyj
ne w inne rejony gminy czy np. odwie
zienie nietrzeźwych do Krakowa, a to zaj
muje ok. 4 godz. W razie konieczności inter
weniuje służba prewencyjna z Myślenic". 

Krzysztof Trojan: ,,Na dyskote
kach młodzież bawi się i nie potrzeba in
terwencji policji". 

Stanisław Koźlak: ,,Szkoły i OSKiR 
powinny stworzyć alternatywny do dysko
tek typ zabawy. Nie każdemu odpowiada 
głośna muzyka". 

Andrzej Stopa opisał zachowanie się 
młodzieży powracającej z dyskotek ul. 1 
Maja. ,,Dobrze byłoby, aby w tym czasie 
przez 2-3 godziny radiowóz policj i  przeje
chał główną ulicą miasta. Uważam, że na
sza gmina to pustynia kulturalna. Młodzież 
nie ma się gdzie spotkać, więc do nas nale
ży stworzenie jej właściwych warunków 
do spędzenia wolnego czasu". Wypowiadali 
się również dyrektorzy szkół, np. dyr. Szkoły 
Podstwowej w Rudniku Władysława La
toń: ,,Powinny w każdej miejscowości po
wstać świetlice socjoterapeutyczne". 

Na zakończenie radni zajęli się . . .  
„Klamrą". Z wyjątkiem Piotra Twardosza 
wszyscy pozytywnie ocenili pracę redak
tora naczelnego. Na marginesie dodam, że 
do redakcj i  wpłynął list od byłego radne
go Jana Bieli (zob. str. 1 3). Uwagi naszego 
pilnego czytelnika pokrywają się z wystą
pieniem radnego Piotra Twardosza, który 
ponadto zarzucił redaktorowi naczelnemu, 
że nie zwołuje zebrań Rady Redakcyjnej .  
[Odpowiedzieli na  ten zarzut członkowie 
tej rady, Danuta Chodnik i Piotr Golonka, 
że oni uczestniczą w takich naradach. ]  
Krytyka radnego Twardosza „dotyczyła nie 
tylko ostatniego numeru ale całego roku, 
gdzie 3/4 gazety zajmowały sprawy reli
gii. Wiadomości o Radzie, Zarządzie i ko
misjach są skandaliczne i niewystarczają
ce" - cytat z protokołu. Niżej podpisany 
powiedział m. in. : ,,Jeśli takie kłody będą 
stawiane, to rezygnuję z pracy. Nie trzy
mam się kurczowo tego stanowiska. Żal 
byłoby tylko opuszczać czytelników.( . . .  ) 
Nie wszystkie komisje Rady Miejskiej 
wydelegowały swoich przedstawicieli do 
Rady Redakcyjnej . Zawsze mogę liczyć na 
pana burmistrza Józefa Mardausa, który 
systematycznie pisze o pracy Zarządu 
Miejskiego. Od innych radnych nie dosta
łem nawet informacji, że np. uczestniczyli 
w pracach jakiejś komisji; zresztą na żad-

ne posiedzenia nie dostawałem zaproszeń. 
Nadal nie mam materiałów o pracy rad
nych, nie mam materiałów o sesjach. Na 
jednej sesji mówiłem, że radny może mi 
dać nawet na skrawku papieru taką infor
mację. Żadnego odzewu, chociaż „Klam
ra" jest pismem Rady Miejskiej . Łatwo 
więc krytykować, trudniej napisać? 

Tak, trudno jest pisać. Trzeba bowiem 
zgromadzić materiał merytoryczny i 
językowy, obłożyć się słownikami i 
powoli, dokładnie układać tekst. 
Nadesłane artykuły muszę adiustować, 
czyli przystosować do druku. Mówiąc po 
prostu - trzeba tak ułożyć, by to ludzie 
czytali. Po to jest gazeta". 

Ustalono, że posiedzenia Rady Redak
cyjnej będą w każdy pierwszy czwartek 
miesiąca o godz. 14-tej ,  a komisje wyde
legują swych przedstawicieli do „Klamry". 
Przewodniczący JózefFrosztęga na zakoń
czenie dyskusji powiedział, że należy w 
redakcji „Klamry" zatrudnić jeszcze jedną 
osobę na drugie pół etatu, aby gazeta 
ukazywała się co miesiąc. 

Radni przegłosowali uchwały, które 
publikujemy na wstępie i na zakończenie 
sesji złożyli sobie życzenia świąteczne. 

Stefan Bochenek 

Z PRAC KOMISJI RADY 
MIEJSKIEJ 

W dniu 1 7  XII 1 999 odbyło się spo
tkanie Komisji Rewizyjnej dotyczące pod
sumowania jej działalności za rok 1999 
i omówieniu planu pracy na 2000 rok. 

Krzysztof Trojan 

Podatek od plakatów i szyldów 
Uchwała nr 9 

Na podstawie art. 43 Ustawy samo
rządowej z 23 III 1933 r. i Ustawy o 
tymczasowym uregulowaniach finan
sowych z 1 1  VIII 1923 (Dz. U .  RP nr 
94) Rada Gminna na wniosek radnego 
Papierza Andrzeja uchwala 20 głosami 
Statut poboru podatku samoistnego od pla
katów i szyldów na rzecz gminy Sułkowi
ce w wysokości :  

od szyldów wielkouci do  " 111
2 po

wierzchni 2 zu wielkouci ponad " 111
2 4 zł 

według załączonego statutu. 
[Fragment „ Protokołu z 1-go posie

dzenia Rady Gminnej, które odbyło się 2 
maja 1935 r. w Domu Ludowym w Sułko
wicach". Przypomir.amy, że książkę pro
tokołów udostępni/a redakcji Pani Zofia 
Gawędowa.] 



Na początku ostatniej sesji w roku prze
wodniczący Rady Miejskiej odczytał list: 

Pan Adam Matoga 

Rada Miejska i Zarząd Miej ski w 
Sułkowicach pragnie złożyć serdeczne 
podziękowanie i wyrazy szczerego 
uznania za opiekę lekarską nad ludźmi 
w naszej gminie .  3 5  lat  w j ednej 
mieJ S COWOSCI  na  s tanowisku 
kierownika przychodni lekarskiej to 
przypadek wyjątkowo rzadki, który 
świadczy o szczególnej osobowości 
Pana i , jak sądzimy, Pańskiej sympatii 
do naszych mieszkańców. 

Za niesienie pomocy ludziom cho
rym, udzielanie porad i pomocy praw
nej ,  dbałość o dobór kadr i poszerze
nie zakresu świadczonych usług lekar
skich, za aktywnąpostawę społeczną i 
długoletnią pracę na rzecz naszego śro
dowiska serdecznie dziękujemy. 

Wyrażamy jednocześnie przekona
nie, że dalsza Pana praca w naszej gmi
nie będzie z pożytkiem dla wszystkich 
jej mieszkańców. 

Z nadzieją na dalszą współpracę ży
czymy Panu wszelkiej pomyślności w 
życiu osobistym. 

Rada Miejska i Zarząd Miejski w 
Sułkowicach 

Przewodniczący Józef Frosztęga 
powiedział ponadto : 

„Panie doktorze, pozwoli 
Pan, że z tego miejsca w imieniu 
całej Rady Miejskiej oraz w imie
niu całego społeczeństwa Gminy 
Sułkowice złożę Panu najserdecz
niejsze podziękowanie za wszyst
ko, co Pan przez te wszystkie lata 
dla tego społeczeństwa zrobił. 
Życzę Panu dalszych sukcesów w 
pracy lekarze, dobrego zdrowia 
oraz wszelkiej pomyślności w ży
ciu osobistym. ( ... ) Najlepiej z nas 
zna Pan.problemy.tego społeczeń
stwa, zna Pan też problemy służ
by zdrowia, ma Pan także wizję 
dalszego jej funkcjonowania -

(30 grudnia 1999) 

jednym słowem, by kierunki 
przyjęte przez reformę spełniły 
oczekiwania społeczeństwa. 

Niech Pana praca na zawsze 
pozostanie w pamięci tutejszego 
społeczeństwa i niech przyniesie 
radość z dobrze spełnionej misji. 
Ta skromna wiązanka kwiatów 
niech będzie wyrazem tego 
wszystkiego co powiedziałem". 

Następnie kapela rodzinna Du
dów zagrała „Sto lat" , a zebrani długo
trwałymi oklaskami podziękowali jubi
l atowi . 

Wyraźnie wzruszony Pan Doktor po
wiedział, że nie spodziewał się takiego 
wyróżnienia. Podkreślił, że czuje się po 
prostu sułkowianinem. ,,Chciałem po
dziękować wszystkim radom, które do tej 
pory były, wszystkim przewodniczącym i 
naczelnikom, wszystkim burmistrzom, ca
ł ej radzie każdej kadencj i ,  ponieważ 
wszystkie te rady bardzo nam pomagały w 
funkcjonowaniu Przychodni. Kiedykol
wiek zwracaliśmy się do nich z prośbą, 
zawsze została pozytywnie załatwiona. 
Proszę o przekazanie podziękowania tym, 
którzy społecznie już nie pracują. Chcia
łem również podziękować wszystkim dy
rekcjom FN Kuźnia - od pana Studenckie
go do dyrekcj i pana Ostafina, ponieważ bez 
ich pomocy gospodarczej a także finan
sowej i remontowej Przychodnia nie mo
głaby działać. ZOZ od 1 969 r. , kiedy prze
szliśmy pod jego kuratelę, zawsze dbał o 
szpital, rzadko zaś o lecznictwo otwarte 
i zawsze trzeba było walczyć o wszystko. 
Gdyby nie wymieniona pomoc z gminy 
i Fabryki, wszystko by bardzo mizernie 

wyglądało. Serdecznie dziękuję wszystkim, 
począwszy od hydraulików, elektryków, któ
rzy na każde zawołanie usuwali usterki. 
Myślę, że to może jeszcze nie ostatnie po
żegnanie. Z dniem dzisiejszym wszystkie 
przychodnie w województwie małopolskim 
przechodzą pod gminy. Ocena pracy powsta
łych nowych zakładów może być dopiero po 
3 - 4 latach. Wówczas się okaże który sys
tem pracy był lepszy. Będziemy się starać 
pracować lepiej ,  w lepszych warunkach, z 
lepszym sprzętem niż dotychczas". 

Przy dźwiękach marsza Pan 
Doktor opuścił sesję ;  jak zwykle 
śpieszył się do swoich pacjentów. 
Ludzie w naszej gminie wysoko 
oceni aj ą  P an a  Doktora,  który 
podczas badań lekarskich z każdym 
zamieni serdeczne słowa. To bardzo 
ważne dla  chorych, że ktoś im 
p omoże,  doradz i ,  poc ieszy. 
Dziękujemy Panie Doktorze ! 

Kapela Dudów zagrała i za
śpiewała kilka kolęd, po czym rad
ni przystąpili do obrad. Najpierw 
Anna Staniewicz (kierownik Pra
cowni Planowania Przestrzem1ego 
BRK) poinformowała, że do „Pro
jektu studium uwarunkowań i kie
runków rozwoju zagospodarowania 
przestrzennego" wpłynęło kilka 
wniosków, które zespół autorski te
goż projektu przeanalizował i kilka 
zaakceptował.  Radni uchwalil i  
, ,Studium uwarunkowań i kierun
ków rozwoju zagospodarowania 
przestrzennego". 

Od prawej: Władysława Kołodziejczyk, Danuta Chodnik, dr Adam Matoga, Józef Rusek 



Radni uchwalili ponadto „ustale
nia górnych stawek opiat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za 
usługi i unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych": 

,,( . . .  ) dla właścicieli nieruchomo
ści korzystających z pojemników 
0,11 m3 w wysokości 2,80 zł za je
den wywóz, 

dla właścicieli nieruchomości korzy
stających z pojemników 1,1 m3 w 
wysokości 18,00 zł za jeden wywóz. 

Opłata,,za wywóz nieczystości stałych 
ciągnikiem z przyczepą dla wszystkich 
odbiorców w wysokości 25,00 zł z 1 m3

• 

Opłata „za wywóz nieczystości 
płynnych ciągnikiem z beczką dla 
wszystkich odbiorców w wysokości 
30,00 zł za jeden wywóz". 

,,Ustala się opłatę za unieszkodliwie
nie odpadów stałych z terenu gminy 
Sułkowice przyjętych na komunalne 
wysypisko śmieci w Sułkowicach w 
wysokości 12,00 zł za 1 m3 pobieraną 
o1 podmiotów prowadzących działal
ność gospodarczą. 

U stała się opłatę za unieszkodli
wienie odpadów stałych z terenu 
gminy Sułkowice przyjętych na ko
munalne wysypisko śmieci w Sułko
wicach w wysokości 8,00 zł za 1 m3 

pobieraną od gospodarstw indywi
dualnych. 

Nie pobiera s ię opłat za 
unieszkodliwienie odpadów w 
wypadku, gdy są one gromadzone 
w sposób selektywny w workach 
przeznaczonych na ten cel". 

Uchwalono również „stawki 
opłat pobieranych przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej w 
Sułkowicach za wodę i ścieki". 

,,Ustala się stawkę za 1 m3wody: 
1. pobieranej dla celów 

gospodarstwa domowego - w 
wysokości 1,80 zł 

2. pobieranej dla innych celów 
- w wysokości 2,40 zł. 

Ustala się stawki odpłatności za 
1 m3 ścieków wprowadzanych do 
gminnej sieci kanalizacyjnej -
wysokości 0,80 zł. Opłaty nie 
zawierają podatku od towaru i 
usług". 

Radni uchwalili 
Plan pracy Rady Miejskiej 
w Sułkowicach na rok 2000 

Styczeń: 
Sprawozdanie z działalności sołtysów, rad 
sołeckich i Rady Osiedla. Przyjęcie wnio
sków z sesji strategicznej . 

Luty: 
Przyjęcie zadań inwestycyjnych i remon
towych do realizacji w roku 2000. Uchwa
lenie budżetu gminy na rok 2000. 

Marzec: 
Przemiany własnościowe w gminie Sułko
wice. Reorganizacja OSKiR. 

Kwiecień: 
Sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy za 1 999 rok -udzielenie Zarzą
dowi Miejskiemu absolutorium. 

Czerwiec: 
Zagadnienie służby zdrowia na terenie 
gmmy. 
Informacja o pracy Ośrodka Pomocy Spo
łecznej. 
Informacja o pracy społecznych komi
tetów. 
Problemy rolnictwa w świetle sesji stra
tegicznej . 

Wrzesień: 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gmi
ny za I półrocze 2000 r. 
Działalność kulturalna i sportowa na tere
nie gminy. 
Przygotowanie placówek oświatowych do 
nowego roku szkolnego. 

Paidziernik: 
Informacja o przygotowaniu do „Akcji 
Zima". 
Zadania Urzędu Miejskiego po reorgani
zacJL 
Dyskusja nad zadaniami inwestycyjnymi 
na rok 200 1 .  

Listopad 
Zagadnienie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie gminy. 
Sprawozdanie z działalności Rady i komi
sji za okres 1998 - 2000. 
Ocena pracy Zespołu Redakcyjnego Ga
zety Gminnej „Klamra". 

Grudzie,,: 
Uchwalenie planu pracy na 200 1 r. 
Uchwalenie podatków i opłat lokalnych na 
200 1 r. 

Na zakończenie ostatniej sesji w roku ze
brani złożyli sobie życzenia noworoczne. 

[B] 

Zmiany sposobu odbioru śmieci 

Segregowanie odpadów 

- mniejsze koszty 

Od 1 stycznia br. został wpro
wadzony nowy system usuwania 
nieczystości stałych z terenu po
sesji. System polega na dwukrot
nym w ciągu miesiąca wywozie 
pojemnika oraz jednym wywozie 
odpadów segregowanych. Odpa
dy segregowane, które gromadzi
my w specjalnych workach, będą 
wywożone w pierwszym tygo
dniu każdego miesiąca.Odpady 
te można również gromadzić w 
bezbarwnych workach folio
wych tak, aby umożliwić rozpo
znanie rodzaju śmieci. Worki z 
nieposegregowanymi odpadami 
nie będą odbierane! 

Aby pojemnik był częściej wy
wożony, należy złożyć zamówie
nie pisemne lub telefoniczne na 
adres ZGK, tel. 273-20-50. 

Nowy system wprowadzili
śmy w celu ograniczenia ilo
ści odpadów składowanych 
na wysypisku,a tym s amym 
zmniej szenia kosztów pono
szonych przez mieszkańców. 
Jak wiadomo, w roku 2000 
poj awiają s ię  dwa nowe czyn
niki cenotwórcze : podatek od 
towarów i usług (VAT) i opła
ta utylizacyjna, którą płaci
my za śmieci składowane na 
wysypisku. Odpady segrego
wane n ie będą umieszczane 
na wysypisku,  ale przezna
czone do dalszego przerobu. 
Nie będą więc obciążone opła
tą utylizacyjną i podatkiem 
od tej opłaty. 

Dyrektor ZGK 
mgr inż. Witold Magiera 

.. 
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Aby las był, trzeba go chronić i d latego nasza sekcja ekologiczna wraz z opie
kunem SU postanowiła urządzić konkurs na najładniejszy stroik wykonany z su
chych traw, liści itd. Czasu mieliśmy dużo, ale przy nadmiernej ilości naszych 
wspaniałych pomysłów mogło go jednak zabraknąć. Każda klasa wzięła się ocho
czo do pracy. Z trudem powstrzymaliśmy co bardziej zaangażowanych kolegów 
przed zniesieniem do szkoły wszystkich gałązek, liści, szyszek i traw z okolicz
nych lasów i łąk. Obawialiśmy się, że władze szkolne mogłyby poczuć się urażone 
takim obrotem sprawy. Mimo to materiału wystarczyło, a stroiki i podłaźniczki 
były bardzo piękne. Pod uwagę brane były: ,,ekologiczność", staranność, estety
ka, wzór i sposób wykonania. Z satysfakcją patrzyliśmy na zakłopotane miny jury 
w osobach: p. B .  Siomuchy, p. Z. Kurowskiej i naszych koleżanek z sekcj i ekolo
gicznej : J. Kozik, A. Trąbki, E. Francuziak, U. Postawy. Miało nie lada orzech do 
zgryzienia: Jak wybrać najładniejszy?! Po burzliwych, ale owocnych naradach 
zapadł wyrok: W kategorii stroików wygrała klasa I c (Sułkowice), a najładniej
sząpodłaźniczkę wykonała klasa I h (Krzywaczka).Uczniowie klasy l h na pod
łaźniczce najlepiej przedstawili dawne zwyczaje. W nagrodę p. dyr. K. Sosin obie
cała zafundować wycieczkę dla zwycięskich artystów. 

Na wycieczkę pojedzie kl. I c oraz I h. Dziękujemy bardzo. 

GIJ'i\NAZJUN\ N\A f}NOJJ.\ 
PIER.'NSZ;.\ R.ADi R.ODZICÓ'N . 

Wybory odbyły się 07.01.2000 r. 
Skład Prezydium Rady Rodziców: 
Przewodnicząca: 
p. Maria Gaweł - Sułkowice 
V-ce Przewodniczący: 
p. Roman Balon - Rudnik 
Skarbnik: 
p. Maria Bochenek - Sułkowice 

Skład Komisji Rewizyjnej : 
p. Stanisław Dziuba - Krzywaczka 
p. Teresa Targosz -Biertowice 

p. Marek Ciuchciński - Sułkowice 

Nauezyeiel po reformie 
Iwona Kozik Członkowie Prezydium: 

' � � � � 
Rys.Ania Starzec I h Krzywaczka 

I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

p. Alicja  Światło{1 - Sułkowice 
p. Jolanta Moskała Sułkowice 
p. Elżbieta Bochenek - Sułkowice 
p. Anna Golonka - Harbutowice 
p. Małgorzata Opydo - Krzywaczka 
p. Stanisław Szczepaniuk - Rudnik 

p. Władysław Pułka - Rudnik 

Nowo wybranej Radzie życzymy sukce-
sów i dużo wytrwałości w trudnej roli 
współdecydowania o kształcie i przy-
szlości naszego Gimnazjum. 

Samorząd Uczniowski 

I U t ' ' . 
I czy, gra , a n czy, spiewa,  
I zawiera pełne wyposażenie 
: dotyczące samoobrony. Pisze, 
1 liczy, b iega,  t ł u m a czy, 
I poświęca się, wkłada serce i 
I duszę.Słucha szefa, jest na 
: każde za w o ła n ie i bron i 

s woich uczniów. 

j 



W Gimnazjum w Sułkowicach odbyło się spotkanie z ks. dr. Krzysztofem Chromym. Tematem owego spotkania 
była praca misyjna księdza w Tanzanii. W interesujący sposób opowiedział nam o obyczajach panujących w 
Afryce. 
Przyznam się, że bardzo zaciekawiła mnie opowieść misjonarza i wywarła na mnie duże wrażenie. Według 
mnie najokropniejsze przeżycia wiązały się z przyjęciem księdza do Rady Starszych. Misjonarz musiał 
zjeść surowe mięso i niestrawioną przez krowę trawę. Było to obrzydliwe, ale dzięki ternu mógł zająć godne 
miejsce w tamtejszym społeczeństwie. Ksiądz opowiedział nam także, z czego zrobione jest tam piwo. Jego 
receptura zniechęciłaby u nas największych amatorów tego trunku. Słuchając opowieści księdza wyobra
żałam sobie tamtejsze życie i czy to wytrzymałabym. Biorąc pod uwagę, że kobiety zajmują gorsza pozycje 
od mężczyzn, nie chciałabym tam mieszkać. Nie mają one tam w zasadzie żadnych praw - tylko same 
obowiązki. Kobieta wychodząc za mąż pracuje za męża i służy mu. 

Odnosząc to do naszej rzeczywistości, to my, dziewczyny, mamy wspaniałe życie. Możemy się kształcić i pracować, a więc być 
samodzielnymi. Dlatego podziwiam wszystkich, którzy tam muszą żyć i pracować. Trzeba mieć naprawdę twardy charakter, aby dostoso
wać się do warunków tam panujących. 

Spotkanie było bardzo interesujące, lecz trwało niestety zbyt krótko. Mamy skromna nadzieję, że spotkamy się jeszcze z ks. dr. 
Krzysztofem Chromym. 

. . 
Z!łCl3 

Wigi l ia  w I k 
Było niezwykle uroczyście. 22 grudnia uczniowie Ik 

wyróżniali się spośród innych uczniów - wszyscy odświęt
nie ubrani, miny poważne ( nawet największe urwisy prze
stały łobuzować ) . 

Sala lśniła- nie tylko od czystości, ale przede wszyst
kim dzięki dekoracj i :  
Na środku nakryty białym obrnsem, złożony z kilku ła
wek stół, w kącie ślicznie ozdobiona choinka ( wprawdzie 
sztuczna, ale za to „ekologiczna"), świąteczne gazetki 
ścienne, tu i tam zawieszone papierowe gwiazdki. 

Stoł uginał się od jedzenia, chłopcy upiekli placki, 
dziewczęta kruche ciasteczka. Była także herbata i owo
ce. W centralnym miej scu stała świeca, która rozjaśniła 
panujący w klasie półmrok ( zasłoniliśmy wszystkie okna 
), a obok niej opłatki. Zanim zasiedliśmy do wigilii, pani 
Małgorzata Koźlak odczytała fragment o Narodzeniu Pań
skim. Poźniej wszyscy połamali się opłatkiem życząc so
bie wzajemnie wszystkiego najlepszego. 

Śpiewaliśmy wspólnie kolędy przy akompaniamen
cie gitary, na której grała nasza koleżanka, Joasia. 

Nadszedł wreszcie moment spożycia „wieczerzy". 
Do stołu zaprosiliśmy również księdza. Nikt nie zapomniał o 
pozostawieniu wolego miejsca dla niespodziewanego gościa. 

W końcu nadszedł najbardziej oczekiwany przez 
nas punkt wigilii: obdarowywanie się prezentami. Nie ła
two było jednak o podarunek. Każdy musiał wylosować 

doko,iczenie na sll: 4 

' Op iek;fl perfagogiczna: Zofia 'l(urowsf(a 
'l(oref(ta tekstu: Stefan 'Bocfienek 
'l(eaa/(cja tecliniczna: 'BogusEaw O[szańsf(i 

'lJruf(: :Maszynograf s.c. 
Sekcja redakcyjna: 

, Paulina Ziemla, Gabriela Moskal, Renata Oskwarek, 

Paulina Bobeł, I f 

W OCZEI<IWANIU NA 

ś W t & t A  
Jak wiadomo, dzień 22 grudnia był ostatnim dniem na
uki szkolnej przed Świętami Bożego Narodzenia. Po pię
ciu lekcjach wszystkie klasy udały się do strażnicy OSP. 
Tarn miało się odbyć wspólne kolędowanie. 

Gdy już wszyscy uczniowie zajęli miej sca i zapanowała cisza, na 
środek wyszła Paulina Ziemia z I f ,  która serdecznie nas przywitała. 
Następnie głos zabrała pani dyrektor Krystyna Sosin i zapaliła wigilijną 
świecę, która oznacza obecność Jezusa na ziemi. 

Uroczystość, której towarzyszyła ciepła atmosfera świąt, zakończy
ła się wspólnym kolędowaniem. Mam nadzieję, że takie uroczystości 
będą się odbywały corocznie w naszym Gimnazjum. 

Gabrysia Moskal, kl. I d  
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których·.�er!{i pr7estafy pracowac:1'las�e(iimnazjtl1ń•.takze .Pos�owiło �łączyć •• si� .. �• tą akcję . •• 1'Janiy·nadżieję; ·iż··nasza. ofianióść• 
przydąsię innynr Jvfy,jako młbdep?kolenie bardzo poćhwalmy pomysł Jurka Owsiaka: . . 

To J.·estw. spaniafypomysł�Justyria Wnęk .. 
· 

Dobtze;•.··że są ludzie; którzy źbierająfundusze 11apon1oc dla.·ch01ych dżieci-AsiaDziuba 
Trzebapomagać .. chorym·dzieciom--' Pizemek•Kaczor 
Pięniądze·zawsze sąprzeznaczone na dobry cel,-c..AJa Bhltosz 
Dobrze czynią; pomagając :chorym dzieciom- JustynaWillc 
To jestbardzo dobra akcja- Pawtf'.?1arko · .. .  · .· 
Dobrze, że istnieje takaorganizacja �KasiaBtarikiewicz ··. . . . < · . ·. · ··. < · . . · .. . ·.. . · · •• ·· .. .

. ··· .. . . . .· · .
. ··.· •··. Na koniec życzymy wszystkimdzi�iom; aby �awsze znajd�w�ły się wotoczeniudobrych osób1któreim pomagają; 

Ludziom; dzięki którym te dzieci b�dą szc�śliwe życzyn:i.y, żebykbpoświęcenie nie poszło na marne. 

Razem zebraliśiny520 zł 

Rysunek wykonała Ania Starzec, I h (Krzywaczka) 

Klasaih  

Tesl wielok1'olne8o wyboru 

Rok 2000 rokiem matematyki 

Rok 2000 został ogłoszony przez UNESCO rokiem 
matematyki. 

„MAT" to konkurs matematyczny zorganizowany w 
Polsce po raz pie1wszy. Rożni się od znanych konkursów 
„Kangur" i „Alfik" tym, że jest testem wielokrotnego 
wyboru. W konkursie tym mogą wziąć udział tylko ucznio
wie szkół podstawowych i gimnazjów, Jest dostępny dla 
wszystkich uczniów, nie tylko dla najlepszych. 

14.0 1 .2000 r. w naszej szkole 48 uczniów wzięło udział 
w tym konkursie. Wydaje się, że zadania były bardziej przy
stępne niż w innych konkursach. Czekamy więc z niecier
pliwością na wyniki. Najlepszych matematyków przedsta
wimy na łamach naszej gazety. 

Kółko matematyczne 

Dobre sposoby na dobry 
1 .  Na początek - rusz się wreszcie. 
2, Kup sobie baterie ładujące mózg. 
3 ,  Chodź wcześnie spać - żadne m i  tu horrory po no

cach. 
4, Kup sobie czekoladę „milkę" (naukowcy mówią, że 

pobudza pracę mózgu). 
5 .  Gdy już staniesz przy tablicy, powiedz, że 
a) masz urodziny i że wszystko zapomniałeś, 
b) jeśli nie odpowiesz poprawnie, zwal wszystko na szare komórki, 
c) zemdlenie też pomaga, 
d) nie zapomnij o ściągach na paznokciach, 
e) kup sobie zegarek oślepiający, 
f) przyjdź do szkoły z kartką na czole z napisem: Nie doty
kać, nie pytać, nie kopać, nie szturchać - mam wszczepio
ną bombę w języku. 
6. Pamiętaj :  nauczyciel w złym humorze = tragedia ży-

. . c10wa uczma. 
7. Czasem lizus piękne życie ma. 

l 



rzeczywistość 
miłość cóż to słowo znaczy 

uśmiech wiele może zdziałać 

łza jest prośbą o pociechę 

smutek łzę uroni czasem 

przyjaźń czysta musi być 

,,Agida" (I h) 

, ,.Marzenie" 

Polecę, polecę jak ptak wysoko. 
Polecę, polecę hen ku obłokom. 
W mej pogoni 
nikt mnie nie dogoni. 
W pogoni za marzeniem, 
które hen daleko błyska 
różowym promieniem. 

Kasia Pułka, kl. I 1 
(Rudnik) 

Wigilia w I k 
dokoiiczenie ze str. 2 

ze świątecznej skarpety kartkę z dziwacznym po
leceniem. Podczas wykonywania naprawdę zwario
wanych zadań nie obyło się bez głośnych śmiechów. 
Upominki oryginalne i pomysłowe, wszyscy byli
śmy zadowoleni. Ten dzień pozostanie długo w na
szej pamięci. Mieliśmy wrażenie, że wszyscy je
steśmy rodziną, wszyscy byli wobec siebie mili -
zapomnieliśmy o kłótniach i wzajemnych preten
sjach. Jesteśmy wdzięczni naszej wychowawczy
ni, że zaproponowała i zachęciła nas do przygoto
wania wspólnej klasowej wigilii. 

Judyta Sowa I k 

Poniżej fragmenty recenzji z filmu „Pan Tadeusz" uczniów kl. I g (Biertowice). 

Lubię historię, więc nie mogłem się doczekać scen ukazujących wkroczenie wojsk Napoleona na Litwę. Czekałem, 
czekałem i film się skończył, a ja  ujrzałem tylko kilka batalistycznych migawek. Byłem zły na reżysera. 

Nie chciałem jechać do kina, aby obejrzeć „Pana Tadeusza". Długo namawialiśmy panią, aby zmieniła swoją 
decyzję.  Ciekawszy wydawał nam się nowy film z Bondem „Świat to za mało". Jednakże pani była nieugięta. Jecha
liśmy ze skwaszonymi minami, bo przecież „Pan Tadeusz" jest lekturą obowiązkową, czyli odgórnie - nudną. Jed
nakże moje zdziwienie rosło z minuty na minutę. Ujrzałem wątki historyczne (nieciekawe), sensacyjne (zdziwie
nie), obyczajowe (pouczające) oraz miłosne (tu zupełne zaskoczenie). 

Kiedyś przeczytałam obszerny fragment „Pana Tadeusza" i nie mogłam zrozumieć treści tego utworu. Dopiero po 
obejrzeniu filmu zorientowałam się, że A. Mickiewicz ukazał dwa światy: świat ginącej szlachty, pielęgnującej staropol
skie obyczaje i świat młodzieży szlacheckiej ,  która ma podobne problemy jak my. A przecież żyli oni prawie 200 lat temu. 

Oj ! Gdyby nie ta kokieteryjna Telimena, która była mistrzynią w sztuce uwodzenia, to na pewno bym usnął w trakcie 
filmu.Chyba nie jestem zbyt rozgarnięty, bo pomimo wcześniejszych tłumaczeń pani o tzw. 1 3-zgłoskowcu, nie mogłem 
zrozumieć, o czym mówią aktorzy. Szkoda, że A. Wajda nie wprowadził współczesnego języka. 

Do końca nie mogłam zrozumieć postępowania Jacka Soplicy. Dopiero jego spowiedź wyjawiła tajemnicę, którą 
ukrywał. Ja nie wiem, czy potrafiłabym się wyrzec miłości, syna, aby poświęcić się sprawom narodowym. 
Tyle było szumu wokół odtwórczyni Zosi, a panna Bachledówna pojawia się na ekranie zaledwie w 4 czy 
5 ujęciach. No, poloneza poprowadziła wzorowo. 



K O N K U R S S Z O P E K  
W sobotę 15  stycznia od rana zno

szono szopki na doroczny ich kon
kurs, organizowany przez OSKiR. 
Jury pod przewodnictwem Jana So
chy dokonało ich oceny, zwracając 
uwagę na nawiązanie do tradycji szo
py, stajni betlejemskiej , groty, wyko
rzystania naturalnych materiałów, 
wprowadzenie samodzielnie wykona
nych figur i oświetlenia oraz staran
ności i estetyki wykonania. 

Jurorzy podkreślają  coraz wy
ższy poziom wykonawstwa, orygi
nalne pomysły, przemyślane zasto
sowanie materiałów, dokładne wy
konanie. Prawie wszystkie szopki 
miały oświetlenie. 

Główną nagrodę (radio Grun
dig z słuchawkami) zdobyła Ur
szula Rojek z DPS Izdebnik za 
wykonanie bardzo oryginalnej , du
żej szopki z przemyślaną ekspozy
cją postaci i otoczenia stajenki, z 
twórczym zastosowaniem natural
nych materiałów i wykorzystaniem 
oświetlenia. Była to zdecydowanie 
najlepsza praca. 

A oto wyniki rywalizacji: 
1. miejsca - Mirosław Golonka 

z Harbutowic (nagroda: aparat fo
tograficzny), Jarosław Ptak z Suł
kowic (również aparat fotograficz
ny) i klasa II SP Biertowice (zestaw 
20 gier planszowych i „ABC języka 
angielskiego") 

2. miejsca - Przemysław Biela z 
Harbutowic, Ewa i Agata Kowalczyk 
z Harbutowic, Damian Mistarz z 
Rudnika i klasa I SP Biertowice 

3. miejsca - Karolina Kania z 
Harbutowic i klasa V SP Biertowice. 

Wyróżnienia - Dariusz Bernecki 
z kolegami, Kinga Górka i Justyna 
Dzidek, Dariusz Włoch - wszyscy z 
Sułkowic, Agnieszka Trąbka z Har
butowic. 

Z uwagi na to, że pokazano rów
nież piękne prace, nawiązujące do 
tradycji szopki krakowskiej, postano
wiono przyznać nagrody pozaregula
minowe dalszym trzem uczestnikom: 
Rafał Kania z Harbutowic, Artur Sro
ka z Sułkowic i Wojciech Żmuda z 
Harbutowic. 

Nagrody ufundował OSKiR (no
woczesne gry planszowe) i pozyska
ni sponsorzy: SAT BOX oraz Gamma 
se. z Myślenic (radio, aparaty fotogra
ficzne, słuchawki, kasety video i ma
gnetofonowe) . Zostały wręczone 
wszystkim uczestnikom konkursu 
przed wspaniałym spektaklem jase
łek, przygotowanym przez członków 
koła teatralno -recytatorskiego 
OSKiR pod kierunkiem instruktora 
Haliny Trzcińskiej . Piękna gra mło
dych aktorów (uczniów Gimnazjum) 
bardzo podobała się zgromadzonej 
publiczności. 

Jan Sroka 

Wigilia w DPS 
Mikrobus pod choinkę 

Ciepło i rodzinna atmosfera to co
dzienność w harbutowickim Domu Po
mocy Społecznej . W przedświąteczną 
sobotę temperatura jeszcze bardziej 
się podniosła. Jak co roku przyjecha
ły z opłatkiem rodziny niepełnospraw
nych, przedstawiciele władz samorzą
dowych i zaprzyjaźnionych instytucji, 
wspomagających działalność. Były ży
czenia, tradycyjn a  wieczerza oraz 
wspólne kolędowanie. 

Uroczystość rozpoczęła Msza św., 
którą odprawił proboszcz parafii Har
butowice i kapelan DPS ks. Edward Pół
chłopek. Następnie poświęcony został 
nowy mikrobus do przewozu niepełno
sprawnych na Warsztaty Terapii Zaję
ciowej . Samochód ufundowało stowa
rzyszenie „Kolonia" oraz PFRON. 

- Nie był to łatwy rok. Ciągle bra -
kawała pieniędzy. Dzięki pomocy lu
dzi wielkiego serca udało nam się jed
nak zakończyć go bez długów i w do
datku z cennym, wartym 90 tys. pre
zentem. duże wsparcie dał Urząd 
Wojewódzki, przekazując 30 tys. zł. 
Jego pracownicy, dzięki osobistemu 
zaangażowaniu dyrektorów Molo i 
Wawrzyckiego, zebrali odzież i środki 
czystości dla pensjonariuszy naszego 
domu. W trudnych chwilach pomogły 
nam także fundacje zagraniczne i fir
my polskie, choćby Frajda 2 Romana 
Kurka - mówiła Krystyna Stolarska, 
dyrektor DPS, zaznaczając, że lista 
darczyńców jest znacznie dłuższa. 

Do wigilijnej wieczerzy zasiadło ok. 
1 50 osób. Wśród nich, obok rodzin nie
pełnosprawnych, znaleźli się przedstawi
ciele władz gminy Sułkowice oraz staro
stwa myślenickiego. Honorowe miejsce 
przypadło byłemu wojewodzie krakow
skiemu Tadeuszowi Piekarzowi .  

To dzięki jego zaangażowaniu, sie
dem lat temu w zrujnowanym ośrodku 
wypoczynkowym ZNP zaczęły się re
monty i urządzanie domu pomocy. Te
raz wojewoda Piekarz jest prezesem 
Zarządu Stowarzyszenia Osób Niepeł
nosprawnych „Kolonia" i na co dzień 
wspiera działalność DPS .  W mijają
cym roku stowarzyszenie przekazało 
dla domu 30 tys. zł. (Nit) 

[,,Gazeta Krakowska" 
z 20 grudnia 1999 r.] 



I 
DLA DZIECI Z CHOROBAMI NEREK 

ZAGRAŁA WIELKA ORKIESTRA ŚWIĄTECZNEJ POMOCY 

14.880 zł, drob
ną walutę zagra
niczną, złoty pier
ś c i o n e k  z e bral i  
w o l o n t a r i u s z e  
kwestujący w Suł
kowicach i na te
r e  n ie gminy. To 
prawie o 3 400 zł 
więcej niż w roku 
ubiegłym. 

O r g a n i z a t o r e m  
Gminnego Finału Wiel
kiej Orkiestry Świątecz
nej Pomocy był jak zwy
kle OSKiR. Ponad dwu
godzinny koncert zagrała 
kapela rockowa z Sułko
wic „Armoriał", której 
świeżo wydana pierwsza 
płyta CD podarowana or
ganizatorom została wy
soko zlicytowana. W tym 
samym trybie sprzeda
no plakaty oraz orygi
nalny kubek ze znaka
mi i hologramem or
kiestry. W czasie licy
tacj i  odczytano przy
wiezione z Warszawy 
pismo z pozdrowienia
m i  od Jurka Owsiaka. 

Oto wyniki zbiórki w 
poszczególnych miejsco
wościach gminy: 

Biertowice 2080,56 zł 
Harbutowice 1486, 1 1  zł 
Krzywaczka2 1 92,63 zł 
Rudnik 2897,93 zł 
Sułkowice 6226,45 zł 

(w tym na koncerci e  
655,59 zł) 

Dziękujemy policjantom z Komisariatu Policji w Sułkowicach, którzy zapewnili bezpieczny transport gotówki do 
kasy BIG SA umieszczonej w Wojewódzkim Sztabie WOŚP w Krakowie. 

Tradycyjnym pozdrowieniem wszystkich grających w Orkiestrze Świątecznej Pomocy „Się ma" 
żegna się szef Gminnego Sztabu WOŚP Jan Sroka (nr ident. 496 1 9) .  

.. 



PRZYCHODNIA 
MEDYCYNY 
RODZINNEJ 

Czym jest medycyna 
rodzinna? 

Sprawdzona metoda 
Medycyna rodzinna jest sprawdzonym 

w Europie Zachodniej ,  a także już w Pol
sce sposobem sprawowania opieki zdro
wotnej nad pacjentami (lekarz rodzinny to 
lekarz pierwszego kontaktu, którego Pań
stwo sami wybierają). 

Stała i całościowa opieka 
Medycyna rodzinna oznacza, że macie 

Państwo „swojego" lekarza: znajdujecie się 
pod stałą opieką tej samej osoby, która to
warzyszy Wam w zdrowiu i chorobie. 

Oszczędność czasu 
W systemie medycyny rodzinnej wizyty są 
wyznaczane telefonicznie lub osobiście 
- na konkretną godzinę. Nie trzeba więc 
czekać w kolejkach. 
W Przychodni Medycyny Rodzinnej w 
Sułkowicach od 1 .  O 1 .  2000 pracują: 
1. Lek. med. ogólnej Janusz Za

rzecki 
Specjalista medycyny rodzinnej .  
Posiada szerokie uprawnienia do badań 
okresowych pracowników oraz badań 
kierowców i kandydatów na kierowców. 

2 .  Lek. med. Aleksandra Zarzecka 
Pediatra.  Specj al is ta  medycyny 
rodzinnej .  Posiada uprawnienia do 
badań okresowych pracowników. 

3. Lek. med. Adam Matoga 
Specjalista z zakresu radiologii. Po
siada uprawnienia do badań kierow
ców i kandydatów na kierowców. 

4. Lek. med. Ewa Wachaczyk 

Średni personel medyczny: 

• Maria Barańska - technik fizyko
terapii 

• Katarzyna Biela - pielęgniarka 
dyplomowana 

• Małgorzata Jaśkowska - pielę-
gniarka dyplomowana 

• Halina Kozieł - pielęgniarka dyplo
mowana 

• Stanisława Kuchta - położna dyplo
mowana 

• Halina Kwinta - pielęgniarka dy
plomowana 

• Natasza Łabędź - pielęgniarka dy
plomowana 

• Anna Łapa - pielęgniarka dyplomo
wana 

• Anna Moskal - pielęgniarka dy
plomowana 

• Danuta Mroczek - pielęgniarka 
dyplomowana 

• Zofia Starzec - pielęgniarka, po-
łożna dyplomowana 

Proponujemy: 
❖ Wizyty w gabinecie o wyznaczonej 

godzinie, bez konieczności 
długiego wyczekiwania w kolejce. 

❖ Możliwość uzyskania telefonicznej 
porady w trakcie przyjęć lekarzy 
w gabinetach 

❖ Wizyty domowe lekarzy i pielęgnia-
rek u osób obłożnie chorych 

❖ Badania laboratoryjne 
❖ EKG 
❖ Oftalmoskopię 
❖ Otoskopię 
❖ Fizykoterapię 
Przychodnia Medycyny Rodzinnej w 
Sułkowicach czynna jest od poniedziałku do 
piątku w godzinach 8 - 18 .  
Szczegółowych informacji odnośnie har
monogramu przyjęć lekarzy, rejestracji 
zapisów itp. można zasięgnąć pod nr te
lefonu 27-32-173 lub 27-32-558. 

Ambulatorium opieki całodobowej dla 
naszych pacjentów znajduje się w bu
dynku szpitala w Myślenicach (w daw
nej Poradni Dziecięcej). 
Czynne od poniedziałku do piątku w 
godzinach 1 8  - 8 oraz w soboty, niedziele 
i święta całą dobę. 
Nr telefonu 27-42-450 WeJV. 259. 

Aleksandra i Janusz Zarzeccy 

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • •  

t SZE N I E 

Pani dr Bogusława 
Figura wynajmie 

mieszkanie 
w Sułkowicach 
(tel. 27-320� 70) .. 

11 

V I T A M E D 
to nazwa kolejnego niepu

bliczne go zakładu opi eki 
zdrowotnej w budynku Przy
chodni w Sułkowicach. Od 
stycznia br. zakłady te reali
zuj ą  z adania podstawowej 
opieki zdrowotnej na zasa
dach i w zakresie podobnych 
do tych, jakie obowiązywały 
do końca 1999 roku. 

VITAMED - obsługują następują
cy lekarze : 

Pani dr Bogusława Figura, pe
diatra, specjalista medycyny ro
dzinnej - oprócz przyj mowania 
dorosłych i dzieci realizuje zadania w 
zakresie badań okresowych. 

Pan dr Paweł Marek, pulmono
log - przyjmuje dorosłych i dzieci, 
szczególnie ze schorzeniami dróg od
dechowych; dodatkowo będzie ogni
wem łączącym ze szpitalem w My
ślenicach, gdzie pracuje na Oddziale 
Chorób Płuc. 

Ja, tj . Andrzej Miś, przyjmuję do
rosłych i dzieci starsze oraz pełnię rolę 
organizatora. 

Oprócz zadań podstawowych 
szczególny nacisk kładziemy na 
profilaktykę i leczenie chorób 
przewlekłych układu oddecho
wego i krążenia oraz cukrzycę. 
Przypadki, które przekraczają 
zadania opieki  podstawowej ,  
będą kierowane d o  poradni spe
ej alistycznych. 

Zadania w zakresie pielęgniarki śro
dowiskowej spoczywają na paniach 
Krystynie Pulka i Danucie Ka
czor, a pielęgniarki pediatrycznej na 
pani Marii Piątek. 

Przychodnia jest czynna (z wyjąt
kiem sobót i niedziel) od 8.00 do 18.00. 
Informacji udziela się w Przy
chodni, tel. 27-320-70 lub pod nr. 
27-312-34. 

Ambulatorium opieki całodobo
wej dla naszych pacjentów znajduje 
się w budynku szpitala w Myśleni
cach (w dawnej Poradni Dziecięcej). 

Czynne od poniedziałku do 
piątku w godzinach 18- 8 oraz 
w soboty, niedziele i święta 
całą dobę. 

Nr telefonu 27-42-450, wew. 259. 
Kierownik NZOZ VITAMED 

Andrzej Miś 



I. 

Aniołka 
Archaniołek 
Badoń 
Banc 
Bancyk 
Basista 
Bącek 
Berdyjka 
Bik 
Bieluś 
Bisaga 
Bomba 
Bogoc 
Bombarda 
Bugoj 
Burek 
Chlebuś 
Ciartaś 
Cipoł 
Cita 
Ciurcok 
Comy Michoł 
Cysorz 
Czaskała 
Czopek 
Dajmon 
Dereś 
Drabinka 
Duperela 
Dzikos 
Dziupka 
Ferdzik 
Gabrysiak 
Gaździk 
Głowoc 
Goga 
Gościbniok 
Grzybek 
Guścik 
Hajda 
Hajdzik 
Hajnic 
Halina 
Hana 
Harbatka 
Harnaś 
Heliś 
Herkul 
Horoska 
Ignacka 
Jacosek 
Jajowy 
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Jantosek 
Jantuś 
Jędrusiok 
Jurconka 
Kaganek 
Kapral 
Karkoska 
Kępniok 
Kipek 
Kiska 
Klecon 
Knapek 
Kabur 
Koci 
Kokul 
Kołysiok 
Kołyska 
Kaman 
Komedyjo 
Kondusz 
Konda 
Kostuś 
Kosz melik 
Kościelniocyk 
Kotlarz 
Koterbiok 
Krupecka 
Królonka 
Kubis 
Kuc 
Kuciupanek 
Kucka 
Kulawiak 
Kuna 
Kunuś 
Kuraś 
Kurdybalans 
Lajzer 
Lojzek 
Madziar 
Marcek 
Madyj 
Majcherka 
Marfic 
Miglanc 
Młyński 
Molda 
Morcinek 
Motol 
Mysik 
Mycok 
Ogier 

Pacuś 
Pającka 
Pandzik 
Pałolka 
Papało 
Paprzyc 
Parasolnik 
Patachon 
Peciosek 
Pećka 
Piątecek 
Pielos 
Pierdac 
Pierdoń 
Pilnikorz 
Pitusek 
Piwko 
Pizdeczka 
Pizduś 
Podoba 
Podwójcik 
Pokusa 
Pokrew 
Polconka 
Połka 
Połecka 
Poperek 
Popis 
Porcik 
Przołcyk 
Psiokulcyk 
Pupa 
Pytlik 
Radońcyk 
Rozwar 
Rybka 
Rzepka 
Safarka 
Siamrat 
Sijek 
Silnicki 
Siuryjaja 
Siśki 
Sogurcyk 
Solny 
Sroł 
Stróż 
Susik 
Starosta 
Stasina 
Stryk 
Swedur 

Symcyk 
Szublik 
Śmysny 
Śtelmach 
Tomascyk 
Torbecka 
Ucherek 
Walconka 
Waryjot 
Wawrzek 
Węclik 
Więciur 
Wilcur 
Wiktu si ok 
Wołecek 
Wpółdoósme 
Zawiślon 
Zęgwol 
Ziandarek 
Zięć 

Dziękuję panu Ryszardowi Judaszowi za 
dużą pomoc w wyszukiwaniu przezwisk i 
przydomków, których listę uzupełnimy po 
zebraniu dalszego materiału językowego. 

Stefan Bochenek 

PODZł!KO'NANIE 
Stowarzyszenie Wspomagania 

Osób Niepełnosprawnych ,,Kolonia'' 
w Harbutowicach serdecznie 
dziękuje Zarządowi i Radzie Miasta 
Sułkowice oraz wszystkim 
mieszkańcom i instytucjom za pomoc 
i wsparcie Stowarzyszenia w 
minionym roku; 

Specjalne słowa podziękowania 
kierujemy do Księży Proboszczów 
parafii Sulkowie, Harbutowic i 
Krzywaczki oraz wszystkim parafia;. 
nom, którzy pomogli nam w sprzeda
ży artykułów związanych z wizytą 
Ojca Świętego i Nawiedzeniem Obra
zu Matki Bożej Częstochowskiej; 

Panu Stanisławowi Mieleckiemu 
dziękujemy za nieodpłatne użyczenie 
sklepiku. 

W imieniu członków r pod
opiecznych· Stowarzyszenia 

Prezes Zarządu 
Tadeusz Piekarz 



List z Biertowic 

Szanowny Panie redaktorze 

Szczęść Boże Panu w tym no
wym roku 2000. 

Chciałam napisać, że u nas w 
Biertowicach dnia 16 stycznia 2000 
r. były wystawione jasełka w ko
ściółku, których już dawno u nas nie 
oglądaliśmy. Jasełka te wystawiły 
najpierw dzieci niepełnosprawne z 
Domu Opieki Społecznej z Izdeb
nika, a później nasze ze Szkoły Pod
stawowej z Biertowic. Piszę dlate
go, że Pani Katechetka, która te 
dzieci wyuczyła, zasługuje na po
chwałę. Więc w imieniu wszystkich 
z Biertowic bardzo tej Pani dzięku
ję. Wprawdzie nie znam jej nazwi
ska ani z jakiej miejscowości po
chodzi, ale to mniej ważne. Ważne, 
że włożyła dużo pracy, aby te dzie
ci wyuczyć. Bardzo tej Pani jesz
cze raz dziękuję i życzę w tym roku 
2000 sukcesów w dalszej pracy. 
Szczęść Boże. 

Stała czytelniczka „Klamry" 
z Biertowic 
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List z Sułkowic 

Sułkowice 13. XII. 99 
Redakcja „Klamry" 

Szanowny Pan Redaktor 
Naczelny 

Ludzie mają prawo do 
informacji prawdziwej i 
żetelnej. Groźnie zabżmia
ła Pana deklaracja w paź
dziernikowym wydaniu 
naszej gazety, gdzie Pan 
stwierdził cyt. ,,Zapew
niam, że jak długo będę na 
tym stanowisku, gazeta 
nie zmieni swego profilu. 

Pan ma działać w opar
ciu o Statut gazety Gminnej. 
'Th znaczy, że treść naszej ga
zety musi być uzupełniona o 
infurmacjezżycianaszej gmi
ny. 'Th na obradach Rady, 
Komisj� zarządu, Rady Osie
dla i Sołeckiej dokonuje się po
działu pieniędzy nas, podat
ników. O podziale tych pienię
dzy społeczeństwo naszej 
gminy powinno dowiedzieć 

się w sme z naszej Klamry. 
Nie mnie oceniać uchylanie się 

Pana od tych obowiązków. Dlatego pro
szę Pana Redaktora, uznawanego i sza
nownego polonistę o ocenę wypracowa
nia z przebiegu obrad sesji Rady Miej
skiej w Sułkowicach które odbyły się 
w dniu 23 września i 29 października, 
opisanego na łamach Klamry w wyda
niu listopadowym przez Pana Redak
tora (ale jako ucznia Stefana Bochen
ka - np. ucznia ósmej klasy). Niech ta 
obiektywna ocena będzie tą, która od
zwierciedla wkład pracy Pana w reali
zację zapisu Statutu Klamry paragr. 5. 
o „zapewnieniu dwustronnego przepły
wu informacji między organami gmi
ny a społecznością lokalną. 

Pozwoli Pan Redaktor, że moimi 
życzliwymi uwagami podzielę się z 
Radą Miejską. To ona (Klamra) sta
tutowo prawnie jest własnością naszej 
rady. W załączniku przesyłam jako in
tegralną część moich spostrzeżeń 
„Uzasadnienie" Zarządu Miejskiego 
drugiej kadencji z dnia 22 październi
ka 1997 r. ,,w którym dokonał oceny 
działalności Redaktora Naczelnego w 
zakresie jej zgodności ze znowelizowa -
nym Guż po raz drugi) Statutem Ga
zety. Stwierdzono dalsze narusza -
nie" . . .  norm statutowych . . .  " 

Treść tego „uzasadnienia" posłużyła 
ówczesnemu Zarządowi Gminy i Radzie 
jako argument do odwołania byłego Re
daktora Naczelnego. Z Treścią tego 
„uzasadnienia" moim zdaniem obecny 
Zarząd powinien się zwrócić do Rady . .  

I 
Jeżeli moje spostrzeżenia i życzliwe 

uwagi są Pana zdaniem i Rady 
bezzasadne to proszę o zajęcie 
stanowiska na łamach Klamry. 

Łączę wyrazy szacunku 
Jan Biela 

tekst autoryzowany 
PS 
Załączam dodatkowo treść „protokółu 

nr. 5" z posiedzenia wspólnego trzech Ko
misj i  Rady Gminy, które odbyło się w dniu 
3 lipca 1 997 r. Z treści protokółu wynika 
chęć uczestników do „uzdrowienia gazety" 

Kartki świąteczne z Michałowic 
1.1\czV\iowie z Michałowic 

(koło Lubczy1 woj , o_polskie)1 
k+óvzy pvzebywal i  w Sułkowi
cach V\C\ pamiętV\ej koloV\i i  db 
d z i ec i  powod z i a V\  w voku 
1 997 r.::wzesybjg pozdvowie
V\ia i Ż}'.CZeV\ia , ,,J\l 1edłu90 V\C\
piszę do PaV\a l ist", 

Odpowiedzi redaktora: 
1. 

Bardzo Pani dziękuję za ten list. Ma 
Pani ładne pismo! Mogę liczyć na dalsze 
listy, infonnacje? Przecież w Biertowicach 
na pewno są sprawy, tematy, o których 
warto napisać. Dzieciom i Pani Katechet
ce gratuluję udanych jasełek. Szkoda, że o 
nich nie wiedziałem - na pewno bym przy
jechał do Was .  

Pani oraz wszystkim mieszkańcom 
Biertowic życzę wszystkiego naj lepszego, 
przede wszystkim zdrowia, a dzieciom sa
mych celujących ocen. Szczęść Boże! 

2. 

Dziękuję Panu Bieli za list, w którym 
nie ośmieliłem się dokonywać żadnej ko
rekty. Przypomnę, że obecna „Klamra" ma 
I OOO egz. nakładu przy bardzo niewielkich 
zwrotach. Myślę, że kiedy zostanie zatrud
niona jeszcze jedna osoba w redakcji na 
drugie pół etatu, będzie więcej aktualno
ści z życia naszej gminy. A, jeszcze jedno: 
dziękuję za określenie mnie jako ucznia 
klasy ósmej .  Wtedy to było życie! 

3. 

Najserdeczniej Wam, drodzy mło
dzi przyjaciele z Michałowic, dzięku
ję za pamięć. Pozdrawiam Was i Wa
szych Rodziców. Czekam na list .  
„Klamrę" wysyłam do Michałowic i 
Lubszy. 

Stefan Bochenek 



J. 

Piłkarki ręczne 

O Sułkowicach piszą w poniedziałki 
nie tylko gazety sportowe. Nazwę naszego 
miasta można znaleźć również w innych 
gazetach, np. ,,Dzienniku Polskim", 
„Gazecie Krakowskiej" ,  ,,Gazecie 
Wyborczej", ,,Naszym Dzienniku" itd. 
Oczywiście dziennikarze piszą o 
piłkarkach ręcznych Gościbi. Zaczyna się 
runda rewanżowa państwowej I ligi 
(grupa B), więc ponownie będziemy 
czytać, że „gdzieś w górach są Sułkowice, 
które mile wspominam" - cytat z listu 
dziecka z Lubszy. 

Terminy meczów 
Gościbi 

w rundzie rewanżowej 
5 II Gościbia - Kolporter Kielce 
12 II Gościbia - Carsystem Kraśnik 
1 9  II Łącznościowiec - Gościbia 
26 II Gościbia - Victoria Toruń 
4 III SMS Gliwice - Gościbia 
1 8  III Gościbia - AKS Chorzów 
26 III Compensa Słupsk - Gościbia 
1 IV Gościbia - Otmęt Krapkowice 
29 IV AZS AWF Warszawa -Gościbia 
6 V Gościbia - AKS Gdynia 
1 3  V AZS A WF Katowice - Gościbia 
Wszystkie mecze w Sułkowicach 
na hali przy ulicy Sportowej o 
godz. 17.00 

1 5  III (środa) Gościbia zagra u sie
bie mecz w ramach Pucharu Polski z 
AKS Gdynia. 

Juniorki młodsze oraz juniorki star
sze zakwalifikowały się do półfinałów 
Mistrzostw Polski. Czy w nich zagrają, 
będzie zależeć od możliwości finanso
wych klubu, który jak zwykle boryka się 
z pozyskaniem odpowiednich funduszy. 

Zawodniczki, trener i działacze 
serdecznie zapraszają kibiców na 
wszystkie mecze. 

spiker 

Gdzie judo będzie 
miało dojio? 

w sekcji piłki nożnej KS Gościbia i Za wodnicy sekcj i  judo 
LZS w roku 1 999 startowana przełomie roku nastąpiły bardzo 
li w 22 turniejach makroi s totne z mia ny. Po rezygnacj i  z 
regionalnych, o gólnopoldz ia la lności  w sekcj i p rzez kilku 
s k i c h  i m i e d z y n a r o d o -dzialaczy aktyw sportowy f 
wych. Piotr Swierczyński, 

zorganizował spotkanie, na którym 
Łukasz Kiebzak i Łukasz 

zarząd sekcji został uzupełniony i j ego Wojciechowski brali udział 
aktualny skład  p rzeds tawia s ię  w Mistr z ostwach Polski  
następująco:  Jan Malina - p rezes, Młodzików we Wrocławiu. 
Stanis ław Koźlak - wiceprezes,  Co prawda nie zdobyli me
Bronisław Ryś - sekretarz, Wiesław dali, chociaż były w ich za
Garbień, Edward Łaski, Jan Laski, sięgu, ale sam udział w mi
Andrzej Piechota, Stanisław Profic, 
Krzysztof Tyrpa - członkowie. 

strzostwach j est ukorono
w an i em s y stematycznej 

Na swym pierwszym posiedzeniu pracy judoków i trenera. 
zarząd omawiał sytuację finansową sekcji, w 
tym sposoby pozyskiwania środków od spon-

Jak zawsze wspierali nas Rada 
Miejska, Zarząd Miejski i Fabryka 

sorów, dokonał zmiany trenera piłkarzy, jak , Narzędzi Kuźnia S.A. Serdecznie 
; dziękujemy Radnym oraz panu dy
··· rektorowi Janowi Ostafinowi. Dzię-
1 kujemy indywidualnym sponso-
1 rom: p. Józefowi Niedźwiedziowi i 

również podjął uchwałę o konieczności zgło
szenia do rozgrywek w klasie „A" drużyny 
juniorów. 

Na  spotkaniu z z awodnikami 
przedstawiony zostałprogram działalności firmie METAL-POL oraz p. Kazi
sekcji z uwzględnieniem nagród i kar. za- I mierzowi Skorutowi i firmie 
wodnicywpelni zaakceptowali ten program. SUŁ-MET. Ich pomoc jest bardzo 

. ważna. Mamy nadzieję na dalszą 
� pomoc w pracy z młodzieżą. 

W najbliższym czasie zwrócimy się z 
prośbą do Zarządu Miejskiego o spotka
nie celem udoskonalenia współpracy. 1 Znaczną część pieniędzy na 

l'l działalność statutową zebraliśmy w 
Bronisław Ryś postaci składek. Dziękujemy rodzi-

Vucha1r dla :Zielonej 
Siedem drużyn niezrzeszonych brało 

udział w turnieju p. nożnej o Puchar Bur
mistrza. Wygrała po raz trzeci ekipa Zie
lonej, która w ten sposób otrzymała na sta
łe puchar, który wręczył pan burmistrz Jó
zefMardaus. Wszystkie drużyny otrzyma
ły nagrody i dyplomy. 

W lutym planujemy podobny turniej 
o Puchar Przewodniczącego Rady 
Miejskiej . 

; com, zwłaszcza p. T. Świerczyń-
1 skiemu i p. Z. Kiebzakowi, za za
l angażowanie w pracę sekcji. 
I Głównym problemem w no
I wym, 1 6  roku działalności sekcji 
! będzie sala do judo.Obecnie zajmo-
1 wany przez nas obiekt wraz z przy
: ległym terenem został ponownie 
i zgłoszony do przetargu. Gdzie bę
l dziemy mieli swoje dojio? 

[KT] i Jacek Bugajski 

l 
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Czyj rower? 
Komisar ia t  Pol icj i  w 
Sułkowicach j est w posiadaniu 
roweru górskiego marki Asama 
California 2620 znalezionego 
na terenie Sułkowic w czerwcu 
lub lipcu 1 9 9 9  r. Pomimo 
p odj ę tych czynnosc1  n ie  
zdołano ustalić właściciela ww. 
roweru . Być może  wśród 
czytelników „Klamry" j es t  
osoba pokrzywdzona, która nie 
zgłos iła  o utracie roweru, a 
obecnie mogłaby rower ten 
odzyskać. (JW) 

RTV do „Kuźni" 
Za pomoc finansową w zaku

pie sprzętu RTV do klubu „Kuź
nia" OSKiR serdecznie dziękuje 
nast. firmom i osobom: 

FN Kuźnia, Edex-Pol, DEX, 
Polski Związek Hodowców Gołę
bi Pocztowych, Stanisław Biernat, 
Tadeusz Gaweł. 

[KT] 

Statystyka urodzeń 

i zgonów 

w gminie Sułkowice 

Urodzenia 
Miejscowość lata 

1 998 1 999 

Biertowice 1 3  1 1  
Harbutowice 22 1 7  

Krzywaczka 2 1  2 1  

Rudnik 49 47 

Sułkowice 1 0 1  7 1  

Zgony 

Biertowice 1 0  1 1  

Harbutowice 23 1 4  

Krzywaczka 1 4  1 0  

Rudnik 25 2 1  

Sułkowice 44 5 1  

I. 

Nazwy przysiółków i dzielnic 
Sulkowie 

Bielany 
Bioły Brzyg 
Cegielnia 
Dąbrówka 
Dół 
Dział 
Glinik 
Gościbia 
Góra 
Granice 
Kagankowa Dolina 
Łubianki 
Malikówka 
Na Górkach 
N a Krzemionce 
Na Pańskim 
Oblasek 
Olsyna 
Pierwszy (oraz II do VII) Rejon 
Plebańskie 

Padół 
Podstajnie 
Potok 
Przycka 
Ptaśnica 
Pod Groblom 
Pod Kopcami 
Pod Krzyżem 
Przy Tablicach 
Przy Studni 
Słotwiny 
Sucha Góra 
Węgry 
W Brzegu 
W Skale 
Zagumnie 
Zawole 
Zielona 
Zimny Potok 
Zagroda 

XrIIiliru> u��UG 

PeGHXElleWYe 
8UŁKOWICE, ul. 1 Maja ( obok Domu Towarowe8o) 

dyżur calodobowv 

tel. (012) 273-20-95 (od 8.00 do 15.00) 

(012) 451-14-49 (po 15-tej) 

POLECA 
BEZPŁATNE USŁUGI POGRZEBOWE 

W Rill!OH ZUS I KRUS 
KOMPLEKSOWĄ OBSI.UGij POGRZEBó,v 

Sprzedaż trumien, obsługa żałobników, 
transport krajowy i zagraniczny 

Trumny dębowe od 450 zł 
Wieńce od 70 zł 

Przewóz z mieszkań również w niedziele i święta 



Śp. Edward Szuba (z basem) wraz z parafianami 
z Rudnika na Dróżkach w Kalwarii (14 VIII 1 999 r.) 

Chór Szkoły Podstawowej z Rudnika 

Ostatnio dzieci ze Szkoły Podstawowej w Rudniku pod 
kierunkiem swego nauczyciela Ireneusza Przały nagrały 
kasetę pt. ,,Wszystko stworzenie śpiewaj Panu swemu". 

Nowy samochód dla Domu Pomocy 
Społecznej w Harbutowicach 

Uczniowie i dyrektor S P  Harbutowice dziękują 
radnym za modernizację ogrzewania szkoły (30 XII 99) 

Kasetę  dedykowano S tan is ławowi  Ka lec ie .  
Przypomnijmy, że Stanisław Kaleta był nauczycielem, 
założycielem i kierownikiem Zespołu Pieśni i Tańca "-•·,�i-1...,".': 
,,Elegia". 
W nagraniu wzięli udział muzycy: 
Marian Przała - saksofon sopranowy, 
Ireneusz Przała- instrumenty klawiszowe 
oraz chór dzieci: Anna Falc, Anna Zajda, Elżbieta Łapa, 
Agnieszka Grzeszkowicz, Paulina Batko, Sylwia Piechota, 
Maria Szwajnos, Robert Kozik, Andrzej Judasz, Karolina 
Szuba, Marta Szczurek, Monika Boroń, Ewa Malina, Beata 
Malina, Anna Kaleta, Barbara Kaleta, Ewa Skorut, Agata 
Włodarczyk, Ilona Chmielik, Beata Jaśkowiec, Anna Blak, 
Paulina Czajka, Katarzyna Stręk, Monika Kurowska, Justyna 
Leśniak, Małgorzata Woźnica, Karolina Dziułka, Renata 
Łapa, Anna Zajda, Iwona Litwińska, Klaudia Rapacz, Sylwia 
Woźnica, Mariola Judasz, Justyna Szczurek 
Realizator nagrania: Jarosław Ziembla. 
Na obwolucie czytamy ponadto podziękowania realizatorów 
dla rodziców dzieci, dyrekcji SP w Rudniku, Jadwigi Zajdy, 
Jacka Bugajskiego, Jana Sochy. 
Kilkakrotnie z zachwytem słuchałem tej kasety. Dzieci 
prześlicznie śpiewają znane kolędy do wtóru 
znakomitego podkładu muzycznego. 
Warto mieć tę kasetę! (B) 

Niezielona Zielona 
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